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Protokół Nr XIII/2020 
z posiedzenia XIII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 16.10.2020 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w świetlicy wiejskiej w Skórznie . Rozpoczęły się o godz. 14.30                            
i trwały do godz. 16.45. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy obecności, radni powiatowi, sołtysi 
z terenu gminy,  Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski. 

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XIII sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 14 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radną Powiatu Włocławskiego – p. 
Wałęsę, Wójta  oraz obecnych nielicznych sołtysów. Poinformował, iż obrady odbywają się w 
ograniczonym składzie z uwagi na panującą pandemię koronawirusa.  

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad. 

Wójt – Na początku swojej wypowiedzi serdecznie pogratulował Przewodniczącemu RG objęcia funkcji 
Rektora Kujawskiej Szkoły Wyższej we Włocławku. Dodał, iż ma  nadzieję, że dzięki ten funkcji uda się 
Przewodniczącemu RG podnieś prestiż tej uczelni. Liczy również na dobrą współpracę z samorządem 
gminnym. W kwestii porządku obrad wyjaśnił, iż wnioskował do Przewodniczącego RG o ograniczenie 
zakresu porządku obrad do koniecznego minimum z uwagi na panujące obostrzenia epidemiologiczne 
w kraju.  

Przewodniczący RG – podziękował za gratulacje złożone przez Wójta. 

Radna Ewa Szczepańska – poprosiła o rozszerzenie porządku obrad o punkt. „Wolne wnioski i zapytania”.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak – wyjaśnił, iż prosi o nierozszerzanie porządku przy czym zobowiązuje się 
udzielić radnym głosu w sprawach różnych.  

Radna Ewa Szczepańska – wycofała swój wniosek o rozszerzenie porządku obrad. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XIII sesji.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek XIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

1.  Otwarcie XIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Zatwierdzenie porządku sesji,    
3.  Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji: 
      1) z IX sesji RG z dnia 27.02.2020 r. 
      2) z X sesji RG z dnia 22.05.2020 r. 
4.  Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za 2019r. oraz inne osoby  
     zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych za 2019 rok.  
5.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
6.   Rozpatrzenie projektów uchwał :  

1) w sprawie zmian do budżetu na 2020 rok, 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2020 – 2032, 



2 
 

3) w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Województwa Kujawsko - Pomorskiego na zabezpieczenie 
dotacji na realizację Projektu „Utworzenie 13 Dziennych Domów Pobytu na terenie województwa 
kujawsko-pomorskiego”, 

4) w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie oraz nadania 
Statutu, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

6) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

7) w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki, 
8) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Fabianki na rok 2020, 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Fabianki oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia                            
1 września 2019 roku,  

10) w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2020/2021. 
7. Sprawy różne.  
8. Zakończenie sesji.  „  
Ad.3    

1) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu IX  sesji RG z dnia 27 lutego  
2020 r.  

Brak uwag.  Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr IX/2020 sesji RG Fabianki z dnia 27 lutego 2020 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  z X  sesji RG z dnia                            
22 maja 2020r. 

Brak uwag. Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr X/2020 z dnia 22 maja 2020 roku. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Ad.4    

Przewodniczący RG Adam Rejmak  – poinformował, iż zgodnie z przepisami dokonano analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych za 2019 rok. Stwierdził, iż nie będzie odczytywał dzisiaj z uwagi 
na duży zakres porządku obrad sesji treści przeprowadzonej szczegółowej analizy oświadczeń. Z treścią 
tej analizy radni mogą zapoznać się na stronie BIP oraz w biurze rady gminy. Poprosił aby Pani Ania 
rozdała uwagi wszystkim radnym, których dotyczą nieprawidłowości.  

Brak uwag. 

Ad. 5 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – poinformował, iż w dniu wczorajszym czyli 15.10.2020 roku odbyło się 
wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy Fabianki z uwagi na panującą sytuację 
epidemiologiczną. Komisje zapoznały się z przedłożonymi projektami uchwał i nie wnosiły zmian do 
zaproponowanych przez Wójta projektów. Radni nie wypracowali wniosków.  

Brak dyskusji w temacie wniosków komisji. 

Ad.6 

1) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
zmian do budżetu gminy na 2020 rok? Dodał, iż temat ten został wyjaśniony dokładnie na wczorajszym 
posiedzeniu komisji z udziałem skarbnika gminy. 

Radna Ewa Szczepańska – zapytała jak technicznie zostanie zrealizowana wymiana ogrzewania w szkole w 
Fabiankach? 

Wójt – wyjaśnił, iż wystarczy weekend na podłączenie nowego ogrzewania. Samo podłączenie zajmie 24 
godziny. Na chwilę obecną możemy realizować wykonanie urządzeń i zagospodarowanie 
pomieszczenia pod nowe ogrzewanie. Piece na gaz będą znajdowały się w innym pomieszczeniu a 
zbiorniki na gaz wbudowane zostaną na zewnątrz, na które montaż musimy uzyskać pozwolenie na 
budowę.  

Brak dalszych zapytań co do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XIII/139/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie zmian do budżetu na 
2020 rok. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2020 -2032? 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/140/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Fabianki na lata 2020-2032. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

3) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia 
hipoteki na rzecz Województwa Kujawsko - Pomorskiego na zabezpieczenie dotacji na realizację Projektu 
„Utworzenie 13 Dziennych Domów Pobytu na terenie województwa kujawsko-pomorskiego”. 
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Wójt – wyjaśnił, iż mocno zabiegał o ustanowienie hipoteki aby projekt ten nie wpływał na obciążenie 
budżetu gminy.  

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/141/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie  ustanowienia hipoteki na rzecz 
Województwa Kujawsko - Pomorskiego na zabezpieczenie dotacji na realizację Projektu „Utworzenie 13 
Dziennych Domów Pobytu na terenie województwa kujawsko-pomorskiego”. (imienny wykaz głosowania 
w załączeniu do protokołu) 

4) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie oraz nadania Statutu? 

 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/142/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod 
nazwą Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie oraz nadania Statutu. 

 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

5) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania co do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia                        
i mieszkaniach chronionych .? 

 
Brak dyskusji. 
 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/143/2020 z dnia 16 października 2020 r. zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.  

 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

6) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wójt – wyjaśnił, iż w uchwale musieliśmy dokonać wykreślenia zapisu dotyczącego opłaty dodatkowej                       
za odbiór większej ilości worków z odpadami zielonymi. Zapis ten będzie ujęty w innej uchwale. 

Brak dalszych zapytań co do projektu uchwały. 



5 
 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/144/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

7) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki. 

 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/145/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki. 

 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

8) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Fabianki na rok 2020. 

 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/146/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Fabianki na rok 2020. 
 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

9) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę                        
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Fabianki 
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia  1 września 2019 roku. 

 
Wójt – poinformował, iż uchwała ma na celu uaktualnienie naszego planu sieci szkół w gminie Fabianki.  

Brak dalszych zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/147/2020 z dnia 16 października 2020 r. zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Fabianki oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia  1 września 2019 roku. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

10) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie określenia średnich 
cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2020/2021. 

Wójt – wyjaśnił, że część rodziców sama dowozi dzieci do szkół we Włocławku własnym samochodem.  Z tego 
tytułu płacony jest ryczałt za kilometry.  

Brak dalszych zapytań.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIII/148/2020 z dnia 16 października 2020 r. w sprawie określenia średnich cen jednostek 
paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2020/2021. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Ad.7 

Sprawy różne. 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał w sprawie nowego zadania polegającego na budowie sieci 
kanalizacyjnej w Szpetalu Górnym ul. Włocławska oraz ulice przyległe. Poprosił o informację kiedy 
będzie ogłoszony przetarg na tę inwestycję i czy środki zaplanowane w budżecie na ten rok pozostaną 
na ten cel. Zapytał też kiedy można spodziewać się rozpoczęcia I etapu tego zadania. 

Wójt – poinformował, iż pierwszy nabór wniosków ogłoszony był w styczniu. Potem jednak musieliśmy go 
wycofać i złożyliśmy go ponownie do 30 czerwca. Posiadamy informację, iż ostateczną granicą  
rozstrzygnięcia wniosków ma być 10 grudnia br. Po 30 listopada planujemy ogłosić przetarg na to 
zadanie aby móc go rozstrzygnąć jeszcze w 2020 roku. Na kolejne etapy będziemy starali się pozyskać 
środki w ramach nowej perspektywy finansowej. 

Radna Szczepańska Ewa – poprosiła aby pamiętać o ogrzewaniu świetlic wiejskich, aby uniknąć wilgoci                        
i dewastacji pomieszczeń.  

Wójt – stwierdził, że trzeba zadać sobie pytania po co ogrzewać jeśli nie użytkuje się tych świetlic. Są świetlice 
, które sobie radzą z tym problemem same i organizują spotkania. Budżet gminy jest także ograniczony 
i nie stać nas na niepotrzebne wydatkowanie środków.  

Radny Andrzej Zieliński -  zapytał czy wiadomo, kiedy uruchomiony zostanie kolejny etap realizacji 
fotowoltaniki? 

Wójt – wyjaśnił, że na chwilę obecną wszystkie środki finansowe są przeznaczane na tarczę covidową. Trudno 
więc powiedzieć kiedy zostanie ten program uruchomiony.  
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Wiceprzewodniczący RG Stroiński – poinformował, iż zgłosiła do niego fakt uszkodzenia przez wiatr wiaty 
przystankowej koło starej siedziby byłego ZGK mieszkanka Chełmicy Dużej. Zasygnalizował konieczność  
usunięcia żeremi zbudowanych przez bobry na strudze w Chełmicy.  Żeremia powodują podtopienia i 
należałoby po ścięciu kukurydzy wjechać i oczyścić teren. Na zakończenie wypowiedzi podziękował za 
bardzo dobre wykonanie odcinka 650 metrów drogi w Chełmicy Dużej za jeziorem . 

Wójt – nadmienił, iż faktycznie wykonawca drogi za jeziorem wywiązał się z umowy bardzo dobrze. Droga ta 
była zrealizowana ze wsparciem zewnętrznym dlatego też wykonawca mógł wykonać pracę na 
wysokim poziomie.  

Radny Znajmiecki Marian – podziękował w imieniu mieszkańców za zainstalowanie 4 lamp na ul. Płockiej w 
Szpetalu Górnym. Dodał, iż udało się w końcu te lampy po 20 latach starania zamontować. Przypomniał 
o konieczności budowy chodnika na ul. Płockiej. 

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy wiadomo coś Wójtowi, który uczestniczy w rozmowach między 
samorządami, czy przewiduje się aby gminy mogły wspomagać i przekazywać środki na retencję. ? 
Dodał, iż jest to bardzo istotny problem w całym kraju. 

Wójt – poinformował, że to faktycznie duży problem związany z ocieplaniem się klimatu. Problem suszy 
narasta. Kujawy stepowieją. Samorządy mają osobiście za małe środki finansowe aby wspomóc 
mieszkańców w zakresie budowy zbiorników wodnych. W momencie gdyby były to większe środki 
pomocowe wówczas mieszkańcy chętniej korzystaliby z tego wsparcia na zbiorniki retencyjne. 
Dodatkowe dotacje przydałyby się jak najbardziej. Dzisiaj może być jednak tak, że pandemia zabierze 
wszystkie środki.  

Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy to prawda, że może wrócić do obowiązków własnych gmin 
melioracja? Zasugerował, iż jego zdaniem to jak najbardziej byłoby słuszne.  

Wójt – wyjaśnił, że gminy bronią się przed tym bo są zaniedbania 40 letnie w tym zakresie. Gdyby całościowo 
spadło to na samorządy to one sobie same z tym nie poradzą.  Jego zdaniem jednak częściowo powinno 
to być w gestii gmin, wówczas byłaby furtka na wsparcie finansowe z budżetu gminy na realizację 
powyższego zadania. 

Radny Adam Cackowski – podziękował za budowę chodnika w Skórznie. Pracownicy pracują w trudnych 
warunkach i w czasie pandemii. Poprosił o możliwą naprawę powstałej wyrwy w nawierzchni na 
wjeździe w kierunku p. Mikołajczewskiego w Chełmicy Małej. Zapytał czy jest możliwe przekazanie 
środków z funduszu sołeckiego na naprawę melioracji? 

Wójt – stwierdził , że nie można z funduszu sołeckiego pokrywać takich wydatków.   

Radny Adam Cackowski – dodał, że musi więc już każdy indywidualnie zadbać o meliorację. Stwierdził, że 
mieszkańcy, którzy nie mają z melioracją problemu nie są nią zainteresowani. Ci którzy walczą ze 
skutkami niedrożnej melioracji mają duży problem.  

Przewodniczący RG – dodał, że fundusz sołecki to środki publiczne i nie można ich przekazywać na meliorację.   

Radny Mosakowski Wojciech – podziękował za realizację II etapu budowy chodnika na ul. Lipowej w Szpetalu 
Górnym. Poprosił o możliwy montaż lampy koło Państwa Lasek. 

Wójt – stwierdził, iż bardzo dziękuje za wszystkie podziękowania kierowane pod adresem zrealizowanych 
zadań. Przeprosił za wszelkie opóźnienia w realizacji związane z brakiem kadry i sytuacją 
epidemiologiczną.  
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Wiceprzewodniczący RG Falkowski – poinformował, iż dzisiaj przejechał się po gruntach melioracyjnych. 
Zapytał jak można wpłynąć, czy można zmusić Pana Onka , czy wezwać go do tego aby oczyścił rów, 
który znajduje się  na jego gruntach. Ten rów jest bardzo zamulony i zarośnięty. Na skutek tego cała 
woda z Fabianek i Bogucina nie przechodzi dalej. Był radny dzisiaj w terenie i przejście  pod drogą 
gajową na Chełmicę – Cukrownię jest bardzo zanieczyszczone. W skutek tego zostają wszędzie wody w 
Fabiankach.  

Wójt -  wyjaśnił, że ten pan, o którym zapewne radny myśli jest takim samym rolnikiem jak pozostali rolnicy 
w naszej gminie. Tak samo też się zachowuje i nie chce brać na siebie udrażniania melioracji we 
własnym zakresie. Dodał, że nie da się przejść przez teren i zrobić czegoś na sztukę. Trzeba odnowić 
meliorację w 80% Nie ma jako Wójt narzędzia, którym mógłby zmusić tego pana a także innych 
właścicieli gruntów do udrożnienia rowu. Kompetencja ta jest w zakresie starosty, który także w tym 
zakresie ma ograniczone możliwości. Stwierdził, że dzisiaj każdy broni się przed wydaniem każdej 
złotówki i robi to też ten pan, ponieważ w rolnictwie jest zapaść i są bardzo znikome dochody.  
Nadmienił, że jeżeli będzie miał okazję spotkać się z tym Panem to wówczas porozmawia z nim też i o 
tej kwestii.  Może też wspólnie ten problem rozwiążemy? Dodał, iż zobaczy jaka będzie deklaracja z 
jego strony. Na koniec poinformował również, że jest reaktywowana GMINNA SPÓŁKA WODNA. Ale 
aby mogła ona funkcjonować i realizować swoje zadania to muszą na jej konto wpływać składki od 
mieszkańców.  

Radny Zieliński Andrzej – powiedział, iż ma nadzieję, że jeszcze w roku bieżącym ona także będzie mógł 
podziękować za wykonanie chodników w Nowym Witoszynie.  

Sołtys Jankowski Skórzno – poruszył problem porzucanych śmieci w lasach. Stwierdził, że mieszkańcy Skórzna 
swojego winowajcę znaleźli lecz on i tak się z nas śmieje, bo kary są niskie. Sprawa została skierowana 
do Policji i podobno nawet został on ukarany lecz i tak będzie się odwoływał i nie zapłaci. Stwierdził, że 
nie wie jak ma się do tego odnieść bo jeżeli my sami sprzątniemy to powinny osoby porzucające śmieci 
być zobowiązani do pokrycia  kosztów ich wywozu. Może też Policja powinna ich zmusić do sprzątnięcia 
tych śmieci i zapłaty kary.  

Wójt – nadmienił, że faktycznie te kary są za małe. Ma nadzieję, że tak łatwo nie wywinie się ten winowajca 
bo mamy dowody. Wspomniał, że jak już informował na jednej z sesji byliśmy umówieni na sprzątanie 
lasów z władzami Lasów Państwowych. Niestety sytuacja pandemiczna w kraju uniemożliwiła nam 
realizację tego zamysłu. Dodał, iż ma nadzieję, że uda się tę akcję przeprowadzić po zdjęciu obostrzeń.  

Radna Ewa Szczepańska – zgłosiła fakt pozostawiania przez pracowników odbierających śmieci nie 
wystarczającej ilości worków przy domach wielorodzinnych. Stwierdziła, że sytuacja ta miała miejsce 
w dniu wczorajszym.  Poprosiła o zareagowanie w tym temacie.  

Przewodniczący RG  - przedstawił treść pism, które wpłynęły do Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki. Były 
to następujące pisma: 

1) od mieszkańca gminy o wyjaśnienie kwestii naruszenia jego dóbr osobistych, 

2) od mieszkańca gminy w zakresie naprawy melioracji w miejscowości Bogucin. Przy tym piśmie 
odczytał też przewodniczący odpowiedź udzieloną do zainteresowanego przez Prezesa spółki 
Wodnej. 

3) od radnej Ewy Szczepańskiej w zakresie wyjaśnienia braku realizacji zgłaszanych przez nią wniosków 
i zapytań. 

4) odpowiedź Wójta na pismo radnej Ewy Szczepańskiej w zakresie zgłaszanych kwestii. 
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Radna Ewa Szczepańska – poinformowała, że nie zgadza się z odpowiedzią Wójta na swoje zapytania w 
zakresie inwestycji i zadań w Chełmicy – Cukrowni. Zaprosiła radnych aby przyjechali i zobaczyli jak 
faktycznie co zostało wykonane. Nie prawdą jest też, że fundusz sołecki został uruchomiony w kwietniu 
lecz dopiero w lipcu. Pytaliśmy na każdej sesji z sołtysem oficjalnie i nieoficjalnie. Kompleks sportowy 
jest duży i wymaga dużo pracy. Nie wystarczy pomalować pięciu ławek. Jeżeli chodzi o skradzione 
lampy to mieszkańcy nie będą ciągle kupowali z funduszu sołeckiego nowych lamp, które znowu ktoś 
ukradnie. Takie lamp powinny być odpowiednio ubezpieczone. Jeżeli chodzi o ogrodzenie i plac zabaw 
pytaliśmy na każdej sesji i ciągle nas zapewniano, że zostanie to zrobione. Zasygnalizowała, że nie 
trzeba być fachowcem aby stwierdzić, że bieżnia tartanowa została źle zrobiona bo ulega degradacji. Z 
funduszu zakupione w lipcu ławki zostały dopiero zamontowane długo po sezonie.  Nadal podtrzymuje 
swoje zapytania i prośby o należyte wykonanie prac przez gminę.  Poinformowała także, że w świetlicy 
wiejskiej wiszą jej firanki.  

Wójt – stwierdził, iż przykro mu że musi już któryś raz z kolei polemizować z kobietą lecz nie może pozwolić 
na głoszenie półprawd lub kłamstw. Bardzo łatwo jest krytykować innych lecz także chciałby zadać 
radnej pytanie: Cóż pani tak po prostu od siebie jako społecznik i jako radna uczyniła przez te wszystkie 
lata dla poprawy estetyki stadionu czy też swojej miejscowości.  

Radna Ewa Szczepańska – zapytała czy Wójt oczekuje, żeby sama osobiście miała wykładać swoje prywatne 
pieniądze na pomalowanie ławek na stadionie? Co do zapytania co zrobiła jako radna wyjaśniła, że nie 
ma potrzeby aby wymieniała teraz co i kiedy zrobiła bo każdy kto chce to może to sprawdzić.  

Wójt – poinformował, że właśnie chodzi o to, że trzeba społecznie pracować dla dobra swojej społeczności. 
Dał za przykład radnej sołectwo Skórzno, Kulin, Nasiegniewo. Tam Urząd nie dołożył ręki do budowy 
placu zabaw. Zapytał dlaczego radna rozlicza jego za brak gastronomii na plaży? Radna też może kogoś 
zaprosić na teren plaży aby poprowadził gastronomię. Stwierdził, ze w swoim piśmie nic nie zanegował 
i nie mówił, że jest wszystko idealnie wykonane. Wszyscy sołtysi dysponują swoimi funduszami 
sołeckimi od  1 kwietnia i mogą to potwierdzić. Sztywno trzymamy się jednak zasady zadań 
inwestycyjnych i uruchamiamy od 1 lipca po to aby nie kredytować realizacji funduszu sołeckiego i nie 
generować dodatkowych kosztów. My codziennie otrzymujemy mnóstwo telefonów z pretensjami i 
wyzwiskami. Przecież wszyscy wiedzą, że bez zapisu w budżecie nie możemy wydać złotówki. 
Stwierdził, że gdyby radna współpracowała z Wójtem to efekt byłby inny. Radna jednak nie potrafi 
przyjść i porozmawiać tylko woli punktować za to co nie zrobione. Co do realizacji zadań wyjaśnił, iż 
zmuszeni jesteśmy do ciągłego wybierania bardziej priorytetowych zadań. W ostatnim okresie bardzo 
częste awarie rur azbestowych sieci wodociągowych.  W przypadku awarii zmuszeni jesteśmy działać 
natychmiastowo i usuwając awarie a często przebudowując całe odcinki sieci.  Tutaj też nie jest koszt 
naprawy 1.000 zł bo koszty sięgają 20.000 zł. A tych pieniędzy też trzeba szukać. Nie możemy niestety 
tego odłożyć w czasie bo się nie da. Wyjaśnił, że też osobiście uważa, iż nie są na stadionie niektóre 
rzeczy wykonane należycie. Nie jest jednak fachowcem. Ktoś to odebrał i mamy na to gwarancję. Dodał, 
iż możemy się różnić ale dla dobra wspólnego powinniśmy ze sobą współpracować. Zaprosił do 
współpracy i poprosił o zaangażowanie mieszkańców w pracę na rzecz sołectwa. Poinformował, że nie 
posiadamy w budżecie na ogrodzenie boiska , remontu trybun czy też monitoringu. Mamy problem z 
piecem w Urszulewie, które trzeba szybko dostosować do uruchomienia Domu Dziennego Pobytu a 
ukradli nam nowo zakupiony piec ze świetlicy w Urszulewie. Awaria ogrzewania w Fabiankach. 
Codziennie pojawiają się jakieś nieprzewidziane wydatki, które nie pozwalają na przesunięcie. 
Stwierdził, ze przyjmuje krytykę bo na wszystkim osobiście się nie zna. Inspektorzy nadzoru podpisali 
odbiór inwestycji na stadionie i nie można nawet wnieść sprawy do sądu. Jeszcze raz zaprosił do 
współpracy.  
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Radna Ewa Szczepańska – poinformował, że nie wymaga od Wójta wykonania inwestycji za setki tysięcy zł. 
Jest do dokończenia ogrodzenie stadionu, nie ma furtek. Skwerek nadal nie jest skończony. Wystarczy 
dwa dni, żeby sprzątnąć wycięte krzaki przy stadionie. Stwierdziła, że nie wymaga wiele tylko aby było 
bezpiecznie. Trudno też wymagać od mieszkańców gdy tereny gminne są zaniedbane. 

Sołtys Jankowski Skórzno – stwierdził, iż chciałby odnieść się do wypowiedzi radnej. Trzeba się integrować z 
mieszkańcami. Od 6 lat słyszy tylko narzekania radnej. W Skórznie pracuje razem straż, radni, koła 
gospodyń i sołtys. Ludziom nie można nic kazać ale trzeba ich poprosić. Aby coś zrobić trzeba wspólnie 
pracować z nimi. Trzeba odpowiednio umieć podejść do ludzi. W Skórznie mamy tylko 2 większych 
przedsiębiorców i sami 3 razy w przycinaliśmy drzewa. Trzeba jednak umieć iść do ludzi i prosić. W 
sołectwie nikt nie liczy włożonej swojej pracy i nie chwali się. Stwierdził, że jeżeli radna chce to 
osobiście może współpracować z radną i doradzić.  

Radna Ewa Szczepańska – wyjaśniła, że nie jest  w stanie sama usunąć wysokich topoli przy drodze. Do tego 
trzeba odpowiedniego sprzętu. Co do chwalenia się to wiele rzeczy robiła i nie ma potrzeby aby o tym 
mówić. W Chełmicy – Cukrowni praktycznie straż nie działa.   

Wójt – stwierdził, że nie chce dalszej polemiki z radną bo niepotrzebnie górę biorą emocje. Dziękuje za słowa 
poparcia jak i krytyki. Dodał, że łatwo jest jednak mówić, że to można zrobić w dwa dni, tamto w jeden. 
Nikt jednak nie pracuje za darmo, brakuje ludzi do pracy. Na drogach jest 6-7 osób a reszta 
pracowników walczy z awariami a także realizuje zadania statutowe. Jeszcze raz przypomniał, że co do 
uprzątnięcia topoli to jest zainteresowany stolarz kupnem od nas tych topoli, dlatego też czekamy na 
jego odzew. Posiada informację, iż obecnie ten Pan realizuje swoje zadania za granicą a w związku z 
pandemią ma utrudnione poruszanie się przez granicę. Zadeklarował, że w najbliższym czasie gdy 
zainteresowany powróci do Polski dokona powyższej transakcji. Nadmienił, że dopiero w czerwcu 
otrzymaliśmy z urzędu pracy 17 osób, które znacznie wspomogło działania w terenie. Poprosił aby 
radna częściej rozmawiała z Wójtem i nie tylko gdy trzeba skrytykować. Może radna przyjść do urzędu 
jak inni sołtysi i radni aby przedyskutować jakiś temat.  Przyznał, że dobrze wie co i gdzie jest do 
zrobienia lecz jak już wspomniał często musi wybierać co jest bardzie niezbędne.  

Wiceprzewodniczący RG Falkowski – nadmienił, że na każdej sesji jest tylko mowa o sołectwie Chełmica – 
Cukrownia. Osobiście chciałby aby w jego sołectwie było tyle zrobione co u radnej. 

Przewodniczący RG – poprosił o spokojną współpracę i nie szczucie się na siebie nawzajem.  

Wójt – poprosił o rozdanie radnym i sołtysom informacji o możliwości wpłat na poczet modernizacji urządzeń 
melioracyjnych na konto Gminnej Spółki Wodnej.  

Ad. 14 

Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XIII sesji Rady 
Gminy Fabianki w dniu 16 października 2020 roku.  

Protokołowała: 

podinsp. Anna Wodzyńska 


